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Närvarande: 

Stefan Fagerström, Carola Gioti, Rickard Friberg, Emilia Bergling och 

Maria Klemets Hellberg 

 

Gäster: 

Anna Östlund, lokalstrateg Södermalms stadsdelsförvaltning  

Erik Bentzer, projektledare Socialförvaltningen 

 

Frånvarande: 

Ragnar Helin, Oscar Erlandsson, Pelle Westerlund och Lasse Persson 

 

Tidpunkt: 

Kl. 15:30-17:00 

 

Plats: 

Skype 

 

 

Sammanträdet öppnas 

Ordförande förklarar sammanträdet öppnat. 

 

Val av justerare 

Rickard Friberg 

 

Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns. 

 

Anmälan av föregående protokoll 
Läggs till handlingarna. 
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Ärenden till stadsdelsnämnden den 27 aug 

20. Månadsrapport juli 2020 

- Stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

prognosticerar ett överskott 3,0 mnkr – vad beror det på? 

o Flera orsaker. En faktor som gör en stor skillnad för 

budgeten är att många Samtrans-resor har ställts in 

på grund av att individerna inte har kunnat åka till 

och från sin dagliga verksamhet eftersom de flesta 

dagliga verksamheter har varit stängda på grund av 

Corona. 

 

- Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 15,0 mnkr – 

vad beror det på? 

o Många individer har valt att avboka sin hemtjänst på 

grund av att de inte vill riskera att bli smittade av 

Coronaviruset. 

o Av samma anledning har individer som fått plats på 

vård- och omsorgsboenden valt att avvakta med 

inflytt. 

o Det beror inte på dödsfall till följd av Covid-19. 

Förvaltningen har i princip inte haft någon 

smittspridning på vård- och omsorgsboendena. 

Detsamma gäller för förvaltningens grupp- och 

servicebostäder.  

 

 

21. Remiss av Sjötrafikutredning del 1 

- Hur är tillgängligheten på båtarna samt vid 

anläggningsplatser? 

o Förvaltningen lyfter detta vidare till de som är 

ansvariga för att svara på remissen. 

 

Program för delaktighet 

Ingen ny information. 

 

Upphandlingar och verksamhetsövergångar 

Ingen ny information. 

 

Information om inkomna handlingar 

Inga inkomna handlingar. 
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Övriga frågor 
- Covid-19 

o Ingen smittspridning i förvaltningens verksamheter. 

o Bra bemanning 

o Daglig verksamhet anpassar och öppnar sina 

verksamheter i den mån de kan 

 

 

- Flytt till Virkesvägen (besök av lokalansvarig och 

projektledare) 

o Presentation skickas ut till rådets deltagare efter 

mötet. 

 

o Projektledare presenterar projektet och den nya 

kontorslokalen. 

 

o Fråga från rådet: Finns det parkeringsplats för till 

exempel färdtjänsttaxi? 

 Det är gatuparkering på gatan. I dagsläget är 

det oklart hur Trafikkontoret gör med lastzon 

där en kan stanna med taxi eller om de 

kommer anlägga en handikapparkering. 

 Det kommer finnas en besöksparkering. 

 

o Entréplan är en halvtrappa ner från markplan. 

Projektet har utforskat olika möjligheter för att skapa 

bästa möjliga tillgänglighet för de som behöver 

hiss/ramp för att ta sig in i huset. Det kommer finnas 

en entré på markplan med hiss inomhus. 

 Rådet lyfter att det kan upplevas som 

diskriminerande att behöva använda en annan 

ingång än huvudentrén. 

 Projektet håller med och hade gärna 

löst det på något annat sätt om det 

hade varit möjligt. 

 Det diskuteras om det är möjligt att 

ordna utemiljön framför huset på ett 

sådant sätt så att båda entréerna 

upplevs som huvudentré. Projektet tar 

med sig detta i planeringen framåt. 

 

o Hur anlägger vi ledstråk på bästa sätt för att 

lokalerna ska vara så tillgängliga som möjligt? 

 Rådet framför att det är viktigt att det finns 

ledstråk till båda entréerna. 

 Rådet lyfter att det finns något som kallas 

fyrstråk. Fyrstråk innebär att det går att 

aktivera ett ljud så att personer med synskada 
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kan orientera sig. Projektet tar reda på mer 

om detta. 

 Viktigt att ha ledstråk även inne i lokalen och 

att det då går ledstråk från båda entréerna. 

 Vi bestämmer att rådet besöker Virkesvägen 

tillsammans med projektet för att på plats 

fundera över hur ledsstråk anläggs på bästa 

sätt. Förvaltningen återkommer med förslag 

på tider till rådet. 

 

o Rådet frågar hur skyltning kommer att se ut till 

lokalen från t.ex. närmaste hållplatser för 

buss/tvärbana.  

 Frågan diskuterades på ett projektmöte 

måndag 17 augusti och det konstaterades att 

projektet behöver ta reda på vad som är 

tillåtet och inte vad gäller skyltning.  

 

 

- Motion tillgängliggörande av demokratin 

o Rådet ställer sig positiva till följande yrkanden: 

 Att stadens funktionshindersråd byter namn 

till funktionsrättsråd. 

 

 Att Stadshusets rådssal tillgängliggörs fysiskt 

med höj-/sänkbara talarstolar, ramp till 

talarstol osv. 

 

 Att staden gör en översyn för att säkerställa 

hur vi på bästa sätt kan tillgängliggöra alla 

nämnder, bolag och fullmäktiges handlingar 

för alla. 

 

o Rådet är tveksamma till yrkandet ”Att föreningarna 

från funkrörelsen som utser representanter i råden 

tilldelas medel att genomföra rekryteringsinsatser i 

olika stadsdelar för att bredda deltagandet oavsett 

bakgrund i funktionshindersråden.” 

 Rådet håller med om att det är svårt att få 

personer att delta i stadens 

funktionshinderråd. För några föreningar är 

det svårt att få personer att engagera sig över 

huvud taget så att ha en heterogen 

representation i råden är inte det primära 

problemet. Andra föreningar har många som 

är aktiva men få som har möjlighet att sitta 

med i råden. 
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 Oavsett orsak så är rådet tveksamma 

till om mer pengar till rekrytering 

kommer bredda deltagandet. De anser 

att pengar behövs, men primärt inte 

till rekrytering utan snarare till att 

skapa bättre förutsättningar för 

deltagande (till exempel andra tider 

än dagtid då det innebär att deltagarna 

måste ta ledigt från jobbet), samt till 

kompetensutveckling för rådens 

ledamöter. Rådet önskar att 

Vänsterpartiet gärna får utveckla hur 

de tänker kring denna punkt. 

 

- Resa till och från DV under corona 

o Hur gör vi om en person söker färdtjänst på grund av 

att de inte kan åka kommunalt på grund av corona. 

Har hört om personer i andra stadsdelar som har fått 

avslag. Har vi haft den frågeställningen? Skulle det 

vara möjligt att beviljas till exempel ledsagning 

istället. 

 Vi lyfter frågan med verksamheten och 

återkommer. 

 

 

- Medborgarhuset 

o Det har tidigare varit på tal om att besöka det färdiga 

Medborgarhuset på Medborgarplatsen för att 

inspektera hur det ser ut med tillgänglighet. 

o Då det inte förvaltningens hus så har förvaltningen 

inget inflytande på utformningen av lokalerna och 

därmed inte en fråga som kan behandlas inom ramen 

för förvaltningens råd. 

 

 

Nästa sammanträde 
- 15 september 
 
 

Sammanträdet avslutas  

Ordförande förklarar sammanträdet avslutat. 
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Stefan Fagerström  Rickard Friberg 

Ordförande  Justerare 
 


